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Na skupπËini Planinske zveze Slovenije je bil 19. 5.
2001 za dobo enega leta — do rednih volitev organov
PZS, tj. do maja 2002, s skoraj absolutno veËino za
predsednika PZS izvoljen mag. Franci Ekar. Eno leto
je malo za uveljavitev programskih sprememb, pa
vendar dovolj, da se zastavi vizija, ki jo je — takrat πe
predsedniπki kandidat — predstavil v nenapisanem
govoru na skupπËini. Zato smo ga poprosili, da nam
svoja videnja podrobneje predstavi. Obenem je pogo-
vor priloænost, da predsednika tudi bolje spoznamo. 

Gospod Franci Ekar, povejte nam kaj o sebi. Kaj
poËnete, kadar niste predsednik PZS?

Poleg druæinskih obveznosti imam kar nekaj dela na
gori in v gozdu, saj sem posestnik. Osnovna obveza
je sluæba, sem vodja komerciale na Gospodarskem
razstaviπËu v Ljubljani. Sem zvest Planinskemu druπ-
tvu Kranj in Gorski reπevalni sluæbi, sem tudi “dolænik”
za prelepa doæivetja Jezerskemu in domaËinom. Ni
nakljuËje, da z njimi na zaËetku doline Ravenske Ko-
Ëne izgrajujemo naravovarstveno-lovski objekt z alps-
kim arboretumom in gozdno uËno potjo. Za goro si
vzamem Ëas vsak teden — hodim veliko sam, smu-
Ëam, sem tudi ljubitelj “πtirinoæcev”, opazovanja nara-
ve, morja, fotografiranja, pisanja, raziskovanja in dru-
æenja s prijatelji v robatem gorenjskem okolju. 

Kdaj ste zaËeli zahajati v gore?

Pod gorami sem se rodil, po njih sem prehodil prve
korake otroπtva. S petimi leti sem bil s starπi in Tone-
tom Ekarjem — oËetovim stricem, gorskim reπeval-
cem, prvim predsednikom PD Jezersko in oskrbni-
kom »eπke koËe — na Vratcih nad »eπko koËo. Konec
50. let sem “od daleË” spoznaval kranjske alpiniste in
reπevalce, ki so vadili v Kaliπkih Ëereh, in sem potiho-
ma, brez vednosti domaËih, zaπel med plezalce. Moj
prvi inπtruktor je bil Joæe Ævokelj, v 60. letih v Vratih
na republiπkem teËaju alpinizma pa Barbka Lipovπek.
Sem menda zadnji, ki sem moral v Steni plezati s ko-
nopljeno vrvjo. V letu 1962 sem opravil vzpon v Mont
Blancu, in sicer Aiguille Noire s peuterejskim grebe-
nom (V-VI) z jeseniπkimi alpinisti Milanom Valantom,
Tomaæem Aæmanom in SreËom Travnikom. Leta
1963 sem bil izvoljen za naËelnika AO Kranj. Takrat
sem se πele podal v prave stene. Bil pa sem tudi pov-
preËen planinec, leta 1956 sem s prijateljem Joæetom
Æontarjem prehodil Slovensko planinsko pot, leta
1961 sem bil med traserji gorenjske partizanske poti

na 14-dnevnem pohodu. Najraje imam svet pod Ro-
kavi, okoliπ Stenarja, Velikega ©piËja, Grintovce, Ka-
ravanke s Stolom, Ledine z okolico in seveda “kralje-
stvo” StoræiËa. Veliko hodim po grebenih in brezpo-
tjih, od koËe do koËe z druæbo, pozimi imam najraje
spuste po celcu, ob boæiËu pogledujem za gamsi v
plazeh in Ëereh.

Kaj bi lahko navedli kot vaπ poglavitni doseæek v
planinstvu do zdaj?

Ukanil sem plazove, kamnito ruπenje gore v Kavkazu,
padec helikopterja, ukanil HudiËev æleb. Bogovi so
me imeli radi in so me dobro varovali. UresniËile so se
moje ideje: v letu 1977 smo zaËeli z izgradnjo Kranj-
ske koËe na Ledinah, potem s planinskim domom na
Gospincu, druπtvenimi prostori in izgradnjo dveh to-
vornih æiËnic. Ti doseæki so zasluga izjemnih sodelav-
cev, ki so vzdræali “tempo norega predsednika”. Za-
dovoljen sem, da se je leta 1975 uresniËila moja po-
buda o formiranju planinskega vodnika za vodenje po
markiranih poteh. 

Za vami je nekaj mesecev predsednikovanja PZS.
Kako ste se væiveli v vlogo predsednika?

Danaπnji Ëas zahteva primerne prilagoditve. Trænoe-
konomske zakonitosti veljajo tudi za telesnokulturne
in πportne organizacije. Osnova je sanacijski pro-
gram, to je razreπitev deficita, izpada prihodka, nada-
lje popis premoæenja in ovrednotenja sredstev PZS,
ovrednotenje dela, porabe Ëasa, kvalitete dela in na-
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grajevanje, razdelati je treba pogodbene relacije
druπtev do PZS na osnovi nalog, pravic, obveznosti,
dolænosti in kodeksa. Najzahtevnejπe je definiranje
odgovornosti. »e hoËemo ustvariti trden temelj stro-
kovnosti in kvalitete, bomo morali najprej poskrbeti za
finanËne vire in to tudi upraviËiti. Temelj razvoja PZS
so izkuπeni strokovnjaki, velik vpliv pa ima tudi Ëlan-
stvo, kar je potrdila tudi zadnja skupπËina PZS.
Pomembno je izdelati nov, bolj æivljenjski in strokovni
statut, ki bo predvsem doloËil odgovornost izvoljenih
funkcionarjev ter sistem odloËanja, sprejemanja in raz-
prave ter preglasovanja, usklajevanja in upoπtevanja
Ëlanstva. Na mladinskem podroËju bi morali pridobiti
sredstva za diplomirane planinske strokovnjake. Pla-
ninsko organizacijo æelimo krepiti z dobrimi planinski-
mi odnosi — spoπtovanjem, iskrenostjo in zaupanjem.
Nuja nadaljnje vizije razvoja in ohranitve planinstva je
v popularizaciji, legalizaciji dejavnosti in poslanstva
planinske organizacije za podroËje dela v javnem in-
teresu: preventivo, reπevanje, ekskluzivo visokogor-
skega nacionalnega turizma, naravovarstvo, vzgojo
in izobraæevanje. Prav na teh podroËjih bomo morali
postati vplivnejπi s sporoËili, πe posebej v parlamentu
in na ministrstvih.
Posebno vpraπanje je tudi do zdaj zapostavljena pro-
mocija planinstva. Slovenija je alpsko razpoznavna in
mikavna: skoraj 200 objektov, veË kot 7000 kilome-
trov poti, veË kot 50.000 markacij, smerokazov. To in-
frastrukturo vsako leto uporablja veË kot poldrugi mi-
lijon ljudi, ne le planincev, dela in stroπki pa so pre-
puπËeni planincem. 

Osnovno vpraπanje je razmejitev med profesionalno-
stjo in amaterstvom. Ta loËnica bi morala biti poveza-
na z odgovornostjo amaterskih in profesionalnih de-
lavcev in posledicami, Ëe se delo ne izvaja kakovost-
no. Tudi akti, pravilniki so neuporabni, Ëe ne oprede-
ljujejo dolænosti, odgovornosti in posledic. PodroËje
profesionalnih delavcev je vezano tudi na sklepe or-
ganov PZS. Na ekonomskem podroËju bi bilo smotr-
no, da se podroËja storitvenih dejavnosti osamosvoji-
jo, izloËijo iz osnovne dejavnosti PZS in pogodbeno in
vsebinsko poveæejo z zunanjimi izvajalci: zaloæniπtvo,
Planinski vestnik, del knjiænice in revij, poslopje Bav-
πica, prodaja ostalega trgovskega planinskega blaga
kot tudi organizacija popotniπtva, trekingov, finanËni
servis idr. Seveda od tega PZS priËakuje doloËen pri-
hodek in boljπo kakovost. »e bi bila sposobnost in
ustrezen kader, bi lahko razmiπljali tudi o planinskem
holdingu. Na gospodarskem podroËju je vpraπanje
zase zgradba PZS, ki jo Ëas in slabo vzdræevanje ze-
lo naËenjata, je tudi nefunkcionalna. Morda bi bil tu iz-
ziv za planinska druπtva, da z druπtvenimi prispevki
zgradijo svoj hram. Sam bi to prvi konkretno podprl s
sredstvi.
Nujno je definiranje dejavnosti in vrste dela v okviru
komisij. Predsedstvo PZS in Ëlani upravnega odbora
bi morali veË Ëasa namenjati dejavnim stikom z dr-
æavnimi institucijami kot pa planinskemu in sorodne-
mu Ëlanstvu. Pripravljati bi morali strokovne, vsebin-
sko aktualne izobraæevalne, operativne programe in
projekte, posvete, teËaje in seminarje — za meddruπt-
veni odbor, planinska druπtva, odseke. Prvi poskus
bo operativni stik s poslanci, za katere bomo jeseni
pripravili skupni planinski izlet. Namen tega je, da po-
slance v neposrednem stiku seznanimo s problemati-
ko pri izvajanju planinskih programov in vsebin, ki so
v javnem interesu. 
Osnovna skrb je zanesljivo mesto planinstva v medij-
skem prostoru, tako da vse zanimive, pomembne do-
seæke in dogodke populariziramo v javnosti in s tem
dajemo veljavo planinstvu ter izpostavimo javnosti in
kritiki. PZS vsak svetovno odmevni planinski doseæek
predstavi pri predsedniku dræave. To je normalen in
nujen proces favoriziranja planinstva. Menim, da mo-
ra krovna planinska organizacija graditi mostove so-
delovanja, kajti le Ëe bomo dejavno prisotni, prepriËlji-
vi in objektivni, bo pot do æelja in ciljev preprostejπa in
uresniËljiva. 
Letos poteka 80 let, odkar je bil leta 1921 ustanovljen
TuristiËni klub Skala. Takratno Slovensko planinsko
druπtvo je nanj gledalo nekako postrani. Predsedstvo
PZS je nedavno dalo pobudo, da se ta jubilej v okto-
bru poËasti s posvetom na temo Skala in gore. To je
tudi priloænost za zbliæevanje, dopolnjevanje in gradi-
tev planinsko-tovariπkih mostov, πe posebej z æe spet
oæivljenim Slovenskim gorniπkim klubom Skala. Vsi,
ki se ukvarjamo z gorami, smo po duπi skoraj vedno
enotni. Pri enakih interesih pa moramo vzeti na zna-372
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V svoji predstavitvi ste dejali, da imate vizijo, ka-
ko krepiti PZS. Nam lahko to podrobneje predsta-
vite?



nje, da je konkurenca vedno temelj napredka in pot k
njemu. Tudi ideologije in verskih opredelitev ne sme-
mo prezirati. 
Po dolgem obdobju se je ponovno oblikovala komisija
za varstvo narave. Potrebna sta stalno odpravljanje
problemov in vzgoja odnosa do gorskega sveta. Æal
se tu kaæe pomanjkanje tovrstnega predmetnika v πo-
lah. Pri nadaljevanjih oblikovanja naravnih znamenito-
sti smo zelo poËasni, tudi pri pripravi zakona o visoko-
gorju. Pri nas se ukvarjamo πe s parkiriπËi, medtem ko
se v sosednjih dræavah naËenja problematika o izho-
diπËih peπpoti in steza. Tudi pri Triglavskem narod-
nem parku je πe veliko nedoreËenosti med vsebinski-
mi staliπËi, varovalnimi naËeli in dejanskim stanjem.
Glavna teæava so oskrbovanje in odpadki. Gre tudi za
vpraπanje motornih vozil, saj so prav nadzorniki “za
vzor”. Tudi favna in lovstvo sta vpraπanje zase. Tudi v
varovanih okoljih najviπje stopnje mora biti upoπteva-
na ekonomija, seveda pa vse temelji na stroki. 

Znani ste kot zagovornik ideje, naj bi PZS postala
Ëlanica Slovenskega olimpijskega komiteja. V
Ëem vidite prednosti tega Ëlanstva? (PZS je med-
tem æe bila sprejeta v OKS. Op. ured.)

»lanstvo v olimpijskem komiteju je v osnovi hotenje
planinskih druπtev, meddruπtvenega odbora, kar se je
na zadnji seji upravnega odbora izkazalo s stoodsto-
tnim glasovanjem za, da konËno tudi PZS pristane na
æe ponujeno Ëlanstvo v tej pomembni kulturni, πpor-
tno-rekreativni instituciji. Prisotnost ali Ëlanstvo v
olimpijskem komiteju je za planinsko organizacijo za-
nesljivo pozitivno zaradi pridobivanja informacij, mo-
ænosti pripomb, pobud in sooblikovanja πportno-re-
kreativnih vsebin. Tudi v planinstvu se vse veË sooËa-
mo s πtoparicami, Ëasovnimi omejitvami, merjenji
vzdræljivosti, sodelovanjem pri pripravah πportnih pri-
reditev dræavnega, mednarodnega in svetovnega for-
mata. Podobno je pri UIAA, kjer se PZS πe ni odloËi-
la za ponujeno sodelovanje in Ëlanstvo v sekciji viso-
kogorskega smuËanja UIAA. V slovenskem planin-
skem prostoru se πirijo nove dejavnosti v æe kar mo-
Ënem tekmovalnem duhu: gorski teki, smuËarski gor-
ski rally, gorsko kolesarjenje, jadralstvo, triatloni, so-
teskanje, spusti po slapovih, raftingi v gorskem oko-
lju, orientacijska tekmovanja, πportno plezanje. To so
πportno razpoznavne dejavnosti. Tudi planinstvo se
bo razvijalo v vse veËjih izzivih in merjenjih telesne
sposobnosti, vzdræljivosti. Dejstvo je, da planinska or-
ganizacija zelo potrebuje vsestransko pomoË in pod-
poro, menim, da nam bo olimpijski komite v veliko po-
moË. ©e posebej imam v mislih pomoË pri priporoËilih
za uvedbo planinstva v redni predmetnik osnovnih in
srednjih πol. »as bi æe bil, da razmiπljamo o planinski
stolici na Fakulteti za πport. Veliko lahko pridobimo,
izgubiti pa nimamo niËesar.

Posebno pozornost ste v svojem govoru nameni-
li slovenskim planinskim druπtvom v tujini, mladi-
ni in izobraæevanju. Kaj nameravate storiti v zvezi
s tem?

Zamejsko planinstvo je moËan temelj za ohranjanje
slovenstva. Je tako rekoË branik slovenstva. Menim,
da je vloga dræave preπibka. Planinska organizacija
pa je omejena z veËnim pomanjkanjem finanËnih
sredstev. Prav posebno pa se tudi nismo potrudili za
dejavnejπe sodelovanje in podporo. Druπtva v zamej-
stvu imajo Ëas za delo odmerjen le v veËernem Ëasu
in ob nedeljah, je pa zato veliko veË entuziazma in
iskrenosti. Predlagal sem, da bi bilo potrebnih veË
planinskih stikov v gorah, kjer naj bi sproti usklajevali
vsebine in naËrte sodelovanja, πe posebej z mladimi.
Na ta naËin bi razreπevali tudi vpraπanje Ëlanarine,
kajti slovenski zamejski planinci plaËujejo veËinoma
dvojno Ëlanarino (CAI in OAV). 
Statistika kaæe, da ima planinska organizacija pre-
majhen deleæ mladih. Mladinski programi bi morali bi-
ti prilagojeni Ëasu, morali bi razmiπljati tudi o kulturno-
zabavnih programih: planinskem petju, plesih, tekmo-
vanjih, sreËanjih, tudi z zamejci. Ne bi bile odveË ra-
ziskave podroËij, kjer se mnoæiËno zbira mladina. To
so zanesljivo smuËarske dejavnosti, kjer je vse veË
mladih. Osnovni vzrok upadanja Ëlanstva mladih je
upadanje planinskih aktivnosti v πolah. »e naredimo
primerjavo z gasilsko organizacijo, ki nima le 50.000
registriranih mladih, ampak tudi strokovno izobraæe-
nih, je to odliËno ogledalo kakovosti dela. Da bomo
konkretnejπi: πola gorniπtva Dava KarniËarja na Zgor-
njem Jezerskem je primer πirine, strokovnosti in mi-
kavnosti. Osnova in temelj napredka so mentorji, ki
uspejo narediti stvar privlaËno, da postane kot ma-
gnet πe za ostale. V jesenskem Ëasu bomo imeli stro-
kovni posvet na to tematiko.

Zadali ste si nalogo, da bi obvladali t. i. “fast pla-
ninstvo”, tj. dirkanje po gorah brez spanja v ko-
Ëah in s tem tudi brez pravega doæivljanja gora.
Kako nameravate to doseËi?

Danes so Ëasi romantike in dolgih veËerov v gorah
skoraj preteklost. VeËja energija, moË, znanje omo-
goËajo doseganje hitrosti. Tisto, kar je bilo nekdaj
πportni razred, je danes po veËini æe skoraj rekreativ-
nost. Organizatorji planinstva so na potezi, da se so-
oËijo z obvladovanjem teh hitrih in pogostih obiskov
ter obremenitev gora. ©e najbolj so obremenjena iz-
hodiπËa, Ëesar samo s plaËili ne bomo obvladovali,
bomo pa z urejanjem poti za vzpone in sestope, na-
potki in z nacionalno vzgojo odnosa do gora. Posledi-
ca teh hitrosti je upadanje noËitev. Ena od reπitev je
dopustovanje po planinskih koËah. Zato pa bodo po-
trebne adaptacije, posodobitve v stilu enostavne
“πpartanske” funkcionalnosti. Tudi kulturno-zabavni 373
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planinski programi ne bi bili odveË. Za pravo doæivlja-
nje na gori bomo morali poseËi πe na kulturna podro-
Ëja. Pomagala bi tudi sredstva javnega obveπËanja, ki
bi naredila goro privlaËno in mikavno.

stvenega dela. Vsi, ki hodijo v gore, bi morali biti Ëla-
ni planinske organizacije. VeË kot tri Ëetrtine obisko-
valcev gora uporablja gorsko infrastrukturo brezplaË-
no. »e bi dosledno obremenili vsakega obiskovalca,
bi bila to osnova dobrega upravljanja in razvoja. Za
gospodarske in naravovarstvene projekte v gorah pa
bomo morali temeljito uporabljati za to namenjena
mednarodna sredstva. Odprto pa ostaja vpraπanje t.
i. davka na dodano vrednost, ki ga moramo odvajati
pri stroπkih preventive, reπevanja, izobraæevanja kot
tudi za mednarodna sredstva v primeru izgradnje Ëi-
stilnih naprav. »e se bodo slovenski podjetniki priËeli
tako vkljuËevati v razvoj planinstva kot v niæinske
πporte, bo to velik napredek za dobro planinstva.

Leto 2002 je leto gora. To je za Slovenijo velika
priloænost, da se predstavi kot deæela gora, prav
tako pa lahko planinstvo pridobi veljavo tudi zno-
traj dræave. PZS je æe v letoπnjem letu zaËela s pri-
pravami. Kaj vse se bo dogajalo naslednje leto?

Mnogo imenitneje se sliπi, da je “leto gora 2002” de-
janje in sklep OZN in FAO. Osnova je sporoËilo, kaj
vse moramo narediti, da bomo ohranili alpski svet.
Ministrstvo za kmetijstvo je pooblaπËeno, da izvede
ta aktualni in pomembni projekt. Mi smo opomnili, naj
gore v Sloveniji prviË v svetovnem praznovanju obËu-
tijo to skrb. Seznam aktualnih æelja in pobud odbora
PZS je dolg, strokoven, aktualen in opraviËljiv ter
mednarodno naravnan. Sam sem prav za to priloæ-
nost dal konkretno pobudo, da se slovenske planin-
ske koËe znebijo smetiπË, da se oËistijo vrtaËe, v ka-
tere se je desetletja odlagalo. Kar me najbolj moti, je,
da se to nahaja v samem srediπËu slovenskih Alp.
Najprej bi bilo dobro poËistiti pred lastnim pragom. Iz
Julijskih Alp dobivamo sporoËila, da se bo to zaËelo
urejati. To je tudi ogledalo naπega planinstva in nara-
vovarstva.

Omenili ste informacijski center PZS. Kakπne na-
loge naj bi izpolnjeval in kdo jih bo opravljal? 

Dobra, strokovna, uËinkovita in v pravem Ëasu posre-
dovana informacija je zanesljivo zelo uËinkovita pre-
ventiva. To naj bi bil stalen proces za vsa podroËja.
Na æalost imamo premalo planinskih novinarjev, ki bi
neposredno prisostvovali dogodkom. V redakcijah
planinstvu niso vedno in povsod najbolj naklonjeni. V
alpskih dræavah Evropske skupnosti imajo πiroko in
objektivno zasnovane oddaje o gorah, visokogor-
skem turizmu, naravi, ki so stalno predvajane in pro-
fesionalno pripravljene. Uredniπtvo Planinskega ve-
stnika bi moralo sodelovati na planinskih prireditvah,
pri informativno-preventivnih oddajah idr. Planinski
infocenter naj bi imel lastno telefonsko πtevilko, kjer
bo moË dobiti podrobne informacije in napotke o pla-
ninskem podroËju, programih idr. 374
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V svojem govoru ste povedali, da si bo PZS iska-
la nove vire financiranja. Katere?

Iskanje virov za pokrivanje stroπkov je v osnovi ra-
zmerje med lastniki, upravljalci, in uporabniki, rekrea-
tivci. Nobena stvar danes ni veË zastonj. Neprofitni
planinski programi bodo morali temeljiti na strokovno-
sti, doslednosti in upraviËenosti. Tudi alpinistiËne od-
prave bodo morale vsebovati strokovno-znanstvene
projekte, ne samo individualnih motivov. »e bomo
vse to uskladili, so viri moæni s strani veË ministrstev.
Ministrstvo za πolstvo in πport je v celoti ovrednotilo
pomembnost planinstva za rekreacijo in πport. Tudi
Ministrstvo za promet, za zdravstvo, saj so gore naj-
boljπa naravna zdraviliπËa za ohranjanje zdravja in
okrevanje. Ministrstvo za obrambo je æe tradicionalni
sopotnik sodelovanja in pomoËi planinstvu, enako je
tudi z Ministrstvom za notranje zadeve. Tudi Ministr-
stvo za kmetijstvo, gozdarstvo bi se moralo kot “za-
stopnik” uporabnikov gozdov in gora na ekonom-
skem, pridobitniπkem podroËju pridruæiti s poravnavo
stroπkov za uporabo planinske infrastrukture. Enako
odprto vpraπanje ostaja za Ministrstvo za okolje in
prostor. Posebno vpraπanje pa je podroËje mednaro-
dnega sodelovanja, ki je povezano z izredno visokimi
stroπki. Za podroËje, kot je npr. sodelovanje z diplo-
matskim zborom, ki se zelo zanima za naπe gore, pa
se bomo morali obrniti na Ministrstvo za zunanje za-
deve. Tudi sredstva, ki jih dræava nameni za admini-
strativno razdeljevanje davkoplaËevalskih sredstev,
bi bila kar znatna, Ëe bi se za to vrednost poveËala
dotacija za planinske potrebe. 
Danes imamo praktiËno trikrat premalo sredstev za
obstojeËe delo, kaj πele za πiritev dela na mednarod-
no podroËje. ©e teæje je z izvajanjem strokovno-znan-



Priprav na letno planinsko sezono ste se resno lo-
tili s skupnimi nastopi v javnosti in opozorili na
pasti, ki letos preæijo na obiskovalce gora. Lahko
PZS z rednim opozarjanjem na tak naËin zmanjπa
πtevilo nesreË v gorah? Kaj bo s potjo z Ledin na
Veliko Babo?

NesreËa je moæna za vsakogar, ki se poda v gore.
Nobena pot v gorskem svetu ni zanesljivo varna. Tu-
di hoja v gore z gorskim vodnikom ni popolnoma var-
na, le varnejπa je. Gibanje v gorskem svetu je v Slo-
veniji povsod dovoljeno, ni omejevano, po poteh ali
izven njih, po brezpotjih ali kot plezanje. Postavlja se
vpraπanje, kaj bi pomenilo, Ëe se pot zapre v primeru,
da je poπkodovana. Nimamo πe standarda, koliko
mora biti ærtev, da bi pot zaprli. »e bi ti kriteriji bili, bi
v slovenskih gorah morali imeti æe veliko poti in
obmoËij zaprtih. Za varno hojo po planinskih poteh so
potrebni preventiva, informacije, morda tudi opozorila
na sami poti. Dobro je dopolnjevati priroËnike za giba-
nje v gorah in vodnike, ki podrobno, praktiËno in ra-
zumljivo opozarjajo na nevarnosti. V primeru Velike
Babe in pobude GRS Jezersko je bilo to posredova-
no naËelnikom za pota in GRS. Na osnovi teh staliπË
je predsedstvo PZS sklenilo, da poti preventivno ne
zapira, ampak naredi, kar se da, za varno gibanje. 
Tudi odgovora o nevarnosti uporabe mobilnega telefona

v Ëasu grmenja ni moË dobiti, niti toliko opozoril, kot jih je
o tej nevarnosti v priroËnikih za uporabo radijskih postaj.

Kot Ëlan upravnega odbora PZS ste spremljali pri-
pravo prenove Planinskega vestnika. Kako vidite
njegovo vlogo v danaπnjih Ëasih? Se je nova eki-
pa lotila prenove na pravi naËin?

Novo uredniπtvo bomo lahko ocenili po vsaj polletnem
izhajanju. Zanesljivo to ni enostavno delo, posebno,
Ëe upoπtevamo tako spoπtljivo in Ëastitljivo preteklost
in prav tako imenitne cenjene urednike. Glasilo je na-
menjeno vsemu Ëlanstvu. Mislim, da bo uredniπtvo
odprto, da bo zaznalo, kaj je dobro in kaj ne. Planin-
ski vestnik bo poleg tradicionalizma moral postati vsaj
v povzetkih informator o planinskih, alpinistiËnih, mla-
dinskih, naravovarstvenih dogodkih po svetu. Nado-
mestiti bo moral vlogo planinskega kulturniπtva, do-
kler na PZS πe ne bo komisije za kulturo. Planinski ve-
stnik naj bi se pojavil vsaj na nekaterih mestih v javni
prodaji. Ekonomski del je treba profesionalizirati, za-
gotoviti strokovno lekturo, recenzijo. Planinski vestnik
je zanesljivo ogledalo naπega planinstva, v katerem
bo zanesljivo tudi mesto za ostale, tudi za konkuren-
co. Tako bomo zvedeli, kaj menijo drugi o nas. Sam
æelim, da bi bilo vse tako, kot je nova ekipa ambicio-
zno zasnovala, v zadovoljstvo naroËnikov in bralcev.
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GORSKA RE©EVALNA SLUÆBA PRI PLANINSKI ZVEZI SLOVENIJE

NAVODILA 
OBISKOVALCEM GORA

* V gore se podajte z gorniπkimi izkuπnjami, upoπtevajte nasvete in opozorila.
* Izberite si planinsko turo glede na vaπo psihiËno in fiziËno pripravljenost ter zdravstveno stanje. Bolniki
s kroniËnimi boleznimi se posvetujte z zdravnikom. 
* Na zahtevne ture pojdite v spremstvu prostovoljnih ali gorskih vodnikov.
* Pred odhodom na turo preverite vremensko napoved.
* Pri hoji uporabljajte ustrezno obutev ter osebno zaπËitno in tehniËno opremo (zaπËitno Ëelado in komplet
za samovarovanje). Doma pred turo preverite, da oprema ni poπkodovana ali izrabljena.
* Letos je v visokogorju na poteh πe dosti snega. Bodite previdni pri preËkanju plaznic in uporabljajte ustre-
zno opremo.
* O nameravani poti in Ëasu trajanja obvestite domaËe. Vpisujte se v vpisne knjige na vrhovih in v planin-
skih koËah. Gorski reπevalci vas bodo tako v primeru, da se izgubite, hitreje naπli.
* V vroËih poletnih dneh med turo pijte zadosti osveæilne tekoËine. PoËitki naj bodo na varnih krajih. OËi in
odkrite dele telesa zaπËitite pred soncem. V nahrbtniku imejte tudi poleti topla oblaËila.
* Zdrs in padec sta najpogostejπa vzroka gorskih nesreË. Hodite previdno in ne proæite kamenja. Opazuj-
te poËetje planincev, ki hodijo nad vami. 
* V primeru nesreËe obvestite najbliæjo obveπËevalno toËko GRS Slovenije ali Center za obveπËanje na
brezplaËno telefonsko πtevilko 112. Gorski svet je vedno bolj pokrit s signali mobilnih telefonov.


